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Protokół nr RG.0002.1.2025  

z sesji Rady Gminy Lyski z dnia 30 stycznia 2025 r.  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Powitanie. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu nr RG.0002.9.2024 z sesji Rady Gminy Lyski z dnia 19 grudnia 2024 r. 

5. Wypowiedź Wójta Gminy Lyski na temat prac w okresie międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie z prac komisji stałych Rady Gminy Lyski, Komisji Rewizyjnej, Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji. 

7. Informacja z działalności promocyjnej Gminy Lyski za 2024 rok oraz plan na rok 2025. 

8. Analiza możliwości planu budowy dróg i chodników na terenie Gminy Lyski. 

9. Sprawozdanie z działalności Służb Komunalnych Gminy Lyski. 

10. Zamówienia publiczne. 

11. Plany pracy poszczególnych komisji stałych Rady Gminy. 

12. Sprawozdanie z realizacji rocznego planu kontroli przeprowadzonego przez Komisję 

Rewizyjną w 2024 r. 

13. Roczne sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za 2024 r. 

14. Sprawozdania z działalności komisji stałych Rady Gminy Lyski za 2024 r. 

15. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 1) zmian budżetu Gminy Lyski na 2025 rok (nr 1) 

 2) zmian budżetu Gminy Lyski na 2025 rok (nr 2) 

 3) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025-2047 

 4) nabycia nieruchomości niezabudowanej 

 5) przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych dla Gminy Lyski na lata 2025-2030 

 6) zmiany uchwały Nr RG.0007.31.2018 Rady Gminy Lyski z dnia 20 grudnia 2018 r. w sprawie 

określenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Gminę Lyski 

 7) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Lyski dla sołectwa Sumina – etap I 

 8) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Lyski dla sołectwa Zwonowice – 

etap I 

16. Sprawy bieżące Rady – wolne wnioski. 

17. Zakończenie obrad sesji. 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

2 
 

Miejsce posiedzenia: sala OSP w Lyskach 

Obrady rozpoczęto 30 stycznia 2025 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 16:46 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Zbigniew Bania 

2. Zbigniew Bugdol 

3. Grzegorz Dudek 

4. Adam Dyakowski 

5. Mirela Gawlik 

6. Paweł Hajok 

7. Łukasz Harazim 

8. Izabela Homola 

9. Sylwia Kluger-Kustoś 

10. Krzysztof Korecki 

11. Monika Lazar 

12. Małgorzata Nowak 

13. Wojciech Paprotny 

14. Anna Salich 

15. Sebastian Staniek 

  

Ad.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski G. Dudek otworzył sesję i stwierdził, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 Radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 

osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji – uchwał. 

 

Ad.2. Powitanie. 

Radny G. Dudek - serdecznie witam wszystkich obecnych tutaj. Serdecznie wszystkich witam tych, 

którzy obserwują nas w internecie. Pozwolicie Państwo, że dalszą część poprowadzę już na siedząco. 

Szanowni Państwo, przed przejściem do właściwej części sesji, ponieważ nasza gmina jest dość mocno 

związana z górnictwem proponuję, aby minutą ciszy oddać hołd tragicznie zmarłym niedawno górnikom 

z Kopalni Marcel w Radlinie oraz Kopalni Szczygłowice Knurów z Knurowa. Proponuję także, aby 

uczcić także minutą ciszy pamięć po zmarłym w styczniu tego roku, czyli w tym miesiącu wieloletnim 

mieszkańcu Lysek, a przede wszystkim proszę Państwa wieloletnim Sołtysie Lysek, śp. Alojzym Szkuta, 

proszę wszystkich o powstanie. 
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Wszyscy obecni powstali i uczcili minutą ciszy pamięć zmarłych. 

Ad.3. Przyjęcie porządku obrad. 

Radny G. Dudek - Szanowni Państwo, przechodzimy do następnego punktu, mianowicie do przyjęcia 

porządku obrad. Czy do tego porządku obrad są jakieś propozycje zmian? 

Nie widzę, wobec czego przyjmujemy, że porządek obrad został przyjęty przez Radę.  

Ad.4. Przyjęcie protokołu nr RG.0002.9.2024 z sesji Rady Gminy Lyski z dnia 19 grudnia 2024 r. 

Radny G. Dudek - następnym punktem jest przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji i tu także, czy 

Państwo macie jakieś uwagi do tego protokołu z tej sesji? 

Nie widzę, czyli stwierdzam, iż protokół został przyjęty przez Radę.  

Ad.5. Wypowiedź Wójta Gminy Lyski na temat prac w okresie międzysesyjnym. 

Wypowiedź Wójta Gminy Lyski nt. prac w okresie międzysesyjnym brzmiała następująco: 

19.12.2024 - sesja 

30.12.2025 - spotkanie z Wicewojewodą i Posłem, omawialiśmy sprawy gminy i projekty, jakie w 

przyszłości będziemy wspólnie robić.  

03.01.2025- z Panem Zastępcą mieliśmy kilka wizji w terenie, zaczęliśmy od Bogunic, gdzie były 

zgłoszenia różnego rodzaju podtopień dróg i tak dalej. 

06.01.2025 - Biuro Poselskie, tam spotkaliśmy się z Zarządem WFOŚu, żeby rozmawiać o przyszłych 

projektach, w jakich nasza gmina może brać udział, 

08.01.2025 - Subregion w sprawie Zielonej Energii 

09.01.2025 - spotkanie świąteczno – noworoczne w OSP Jejkowice 

13.01.2025- spotkanie z Sołtysami 

15.01.2025 - spotkanie z Nadleśniczym, żeby omówić różne sprawy tam w sprawie współpracy, 

możliwości między innymi działka w Zwonowicach, działka, tutaj koło szkoły w Lyskach, 

żeby w kwestii poszerzenia tam infrastruktury sportowej. 

16.01.2025 - śniadanie noworoczne – Zamek Piastowski, włodarzy wszystkich sąsiadujących gmin, 

gdzie omawialiśmy różne problemy, które wymienialiśmy, sposoby rozwiązywania ich tutaj 

z sąsiednimi wójtami. 

17.01.2025 - spotkanie z prezydentem Wodzisławia, 80 – rocznica Marszu Śmierci i złożenie 

kwiatów na grobach poległych więźniów w Raszczycach, Zwonowicach i Lyskach –  

- spotkanie noworoczne – LYSKOR 

19.01.2025 - Gwara Śląska na Wesoło – Teatr Ziemi Rybnickiej 
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21.01.2025 - podpisanie umowy przetargowej, na wymianę kotła w OSP Sumina oraz spotkanie z 

Radnym Grzegorzem Wolnikiem, również w sprawie drogi 923. 

22.01.2025 r. - spotkanie w sprawie farmy, tutaj jeden z inwestorów chce farmę fotowoltaiczną na 

naszym terenie i dyskutujemy właśnie o możliwościach oraz wizyta u jubilatki. 

23.01.2025 - spotkanie z Prezesem Mikołowskiego Banku Spółdzielczego, 

- wykład Tragedia Górnośląska w sali OSP Lyski, 

29.01.2025- narada roczna – Komenda Miejska Policji w Rybniku 

- Walne Zebranie Członków Stowarzyszenia Gmin Dorzecza Górnej Odry – Ośrodek Kultury  

w Czernicy „Zameczek Czernica”  

30.01.2025 - spotkanie z senatorami i posłami, wójtów, również wszystkich okolicznych i zapoznanie 

się tam również z prezesami instytucji i Urzędu Marszałkowskiego o nawiązaniu współpracy, 

- otwarcie centrum przesiadkowego w Jejkowicach 

 

Do wypowiedzi Wójta nt prac w okresie międzysesyjnym ustosunkowali się: 

Radny P. Hajok - bo Pani Wójt, tam wspomniała odnośnie rozbudowy tej infrastruktury szkoły w 

Lyskach. Czy coś więcej może Pani o tym powiedzieć? 

Wójt Gminy Lyski - no właśnie, dzisiaj rozmawiałam z Nadleśniczym, ale umawiamy się jeszcze na 

wizję w terenie, bo jak o ile w Zwonowicach nie będzie większego problemu z tym dębce tak, to przez 

dębce tak, dobrze mówię, że dzierżawą tego terenu, żeby tak jak kiedyś mieszkańcy mogą z niego 

korzystać, tak tutaj będzie trzeba to jednak no już Ministerstwo, to już będzie poważniejsza sprawa. Tam 

się okazuje, że to nie jest takie proste bo tam chcieliśmy na zamianę albo wykupić działki z tyłu, żeby 

móc rozbudować halę sportową w przyszłości w Lyskach, ale no niestety nie jest to takie proste, droga 

będzie dłuższa, poważniejsza no, ale będziemy próbować i umówiliśmy się z Panem Nadleśniczym 12 

na wizję lokalną w terenie i w Zwonowicach i w Adamowicach, bo tam jeszcze a propo wycinki lasów 

mieszkaniec zgłaszał i Pan Nadleśniczy też zgodził się spotkać z mieszkańcem, żeby wytłumaczyć, jak 

dalej to będą te wycinki na Państwa terenie, w jaką stronę będą szły i dlaczego. I wtedy też będziemy 

rozmawiali jeszcze dalej o tym, jakie kroki podjąć, żeby móc te działki w przyszłości pozyskać. 

Radny G. Dudek – ja mam jedno pytanie a może 2. Była Pani na spotkaniu odnośnie zielonej energii, 

proszę mi powiedzieć czy jest duże zainteresowanie mieszkańców gminy tym programem czy nie? 

Wójt Gminy Lyski – to bardzo proszę może Pani Kierownik Referatu Rozwoju. 
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Radny G. Dudek –  bo wiem, że dzisiaj jest chyba ostatni dzień albo jutro ostatni dzień, gdzie można 

przyjmować wnioski od mieszkańców. Także chciałbym się dowiedzieć, jakie jest zainteresowanie 

mieszkańców. 

Kierownik ROR P. A. Kania - Szanowni Państwo, tak nabór trwa od 20 grudnia. Na początku nie 

zauważyliśmy jakiegoś dużego zainteresowania projektem, niemniej jednak w ostatnich dniach bardzo 

się nasiliło to zainteresowanie. Na ten moment myślę, że mamy około 100 wniosków złożonych. Więcej 

miejsc, że tak powiem i możliwości wykorzystania tych grantów, dlatego dopiero po zakończeniu naboru 

będziemy wiedzieć, czy będzie uruchamiany kolejny nabór, w jakiej formie i ilu tak naprawdę 

instalacjom będzie dotyczył dlatego, że no, oceniamy te wnioski i deklaracje, które spływają. A jak 

wspomniałam w ostatnich dniach bardzo intensywnie. 

Radny G. Dudek - mam jeszcze jedno pytanie do Pani Wójt, mówiła Pani, że odbyła Pani spotkania z 

Radnym Wojewódzkim, Panem Wolnikiem odnośnie drogi numer 923. Może Pani coś bliżej powiedzieć 

na ten temat? W jakim kierunku idziemy? Co Pan, co Pan Wolnik, może nie obiecał, ale w jaki sposób 

pomógł? Czy będzie pomagał? 

Wójt Gminy Lyski - bo tam jest kwestia tego, że mamy w tym w tym budżecie w urzędzie 

marszałkowskim, zabezpieczono nam na projekt budowy i przebudowy, tylko jak wiemy, budowa i 

przebudowa wiąże się z tym, że połowę kwoty płacimy za chodniki i wzdłuż całej, całych Raszczyc nas 

na to nie stać po prostu, dlatego ja lobbuję za tym, żeby w większości to był remont, a przebudowa była 

tylko na tym ostatnim odcinku, gdzie nie ma w ogóle chodników. I bo też są zabezpieczone środki na 

remont no i tam się ścierają 2 opcje, czy idziemy całkowicie w przebudowę i wykup gruntów i tak dalej. 

Czy remontujemy jeden odcinek, a resztę przebudowa, no więc po prostu, no dyskutujemy jak to zrobić. 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 

Ad.6. Sprawozdanie z prac komisji stałych Rady Gminy Lyski, Komisji Rewizyjnej, Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji. 

Radny A. Dyakowski - Komisja Rewizyjna miała 20 stycznia 2025 roku kontrolę działalności jednostki 

kultury na terenie gminy Lyski. Protokół dostępny jest w biurze Rady Gminy Lyski.  

Ad.7. Informacja z działalności promocyjnej Gminy Lyski za 2024 rok oraz plan na rok 2025. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i zostały 

omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są 

jeszcze pytania? 

Radna S. Kluger-Kustoś - Pani Wójt, ja mam taką prośbę, żeby w przyszłości przy tworzeniu takiego 

sprawozdania była zawarta taka informacja o ilości uczestników oraz o ilości wydatków, które zostały 
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poniesione na konkretne zadanie. Nie w sumie, tylko po prostu każde zadanie, no jaki był po prostu, jaki 

był budżet i jakie było wykonanie.  

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 

Ad.8. Analiza możliwości planu budowy dróg i chodników na terenie Gminy Lyski. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i zostały 

omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są 

jeszcze pytania? 

Radny G. Dudek - to może jeżeli nie, to może najpierw ja. Może najpierw ja, ja kolejny raz Pani Wójt, 

apeluję do Pani, aby pochylić się nad tą drogą w Zwonowicach, boczna ulicy Stodolskiej już 

wielokrotnie mówiłem na ten temat, że mamy tam projekt sfinansowany przez sołectwo Zwonowice. 

Mieszkańcy zdecydowali o tym, żeby wydać na to 28 000 czy około 28 000, bo nie chcę wprowadzić w 

błąd, a we wrześniu kończą się uzgodnienia projektowe. Dlatego apeluję i proszę o to, żeby 

wyasygnować jakieś środki, żeby nie dopuścić do tego, żeby ta inwestycja została zmarnowana. Z mojej 

strony dziękuję. Czy jeszcze ktoś chce zabrać głos?  

Radny Z. Bania - w związku z tym, że Pani Wójt nie było na komisjach, a to jest takie pytanie stricte 

kieruje do Pani Wójt, Pani Wójt jako protoplasta, kreator polityki inwestycji w naszej gminie, planuje 

budowę dróg i też mam takie pytanie, bo są sołectwa, które ze swoich funduszy sołeckich jakąś część 

przeznaczają na budowę nowych dróg. Bogunice przez X lat przekazywały z funduszu sołeckiego i te 

drogi były budowane i można powiedzieć, że te inwestycje się bardzo fajnie układały. Były to za rządów 

poprzedniego Wójta, więc teraz mam pytanie do Pani nowej Wójt. Jest to nowy budżet, już ten pierwszy 

Pani budżet, jak Pani widzi tą politykę i czy Pani też będzie wspomagać te sołectwa tych mieszkańców 

którzy będą chcieli te pieniądze na nowe drogi przeznaczać? Chciałbym jeszcze nadmienić, że w 

Bogunicach już jest drugi rok nowa droga budowana, kolejny, drugi raz z rzędu żeśmy też przeznaczyli 

pieniążki na to i też bym chciał, żeby ci mieszkańcy z Bogunic byli docenieni przez Panią Wójt i Pani 

Wójt, jakiś grosz też tam dorzuciła do tej nowej drogi. 

Wójt Gminy Lyski – ma Pan jakieś wyliczenia jaki ten grosz miałby być ze strony Gminy? 

Radny Z. Bania - z naszej strony z funduszu sołeckiego w zeszłym roku poszło 25000, w tym roku 

20000. Całkowity ten etap do końca budowy był szacowany na około 100 000, 110 000, także jeszcze 

nam brakuje jakieś 50 000, 60000 na pewno? 

Wójt Gminy Lyski - no i rozumiem w budżecie. 

Radny Z. Bania - znaczy ja inaczej, w budżecie sołeckim jest 20000 na ten rok, ale jakby, jakby w tym 

roku dorzucić z 30 000, a w kolejnym i to skończymy. 
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Wójt Gminy Lyski – no ok, tylko nie wiem, czy Pan wie, bo to Pan był protoplastą tego, żeby zabrać w 

zasadzie wszystko z dróg, co żeśmy przeznaczyć chcieli. Państwo chcieli przesunąć to, także my 

sukcesywnie chcemy, teraz chcemy, właśnie będziemy już w marcu zakupimy koparkę. 

Radny Z. Bania - ja nie. 

Wójt Gminy Lyski - potem chcemy zakupić dużą koparkę, żeby właśnie takie inwestycje, jak takie drogi, 

które możemy czy wspomóc właśnie, naszymi służbami czy wykonać naszymi służbami, żeby robić. 

Także na razie jest taka moja polityka jako protoplasty, żeby właśnie zakupić ten sprzęt, już jesteśmy po 

rozmowach pierwszych z Służbami Komunalnymi. Pierwsze oferty oglądamy jakie są, oczywiście 

będzie ogłoszone, będzie ogłoszone wszystko, także kiedy będziemy zakupować, zakupywać i będziemy 

kupować sprzęt i próbować ile się da własnymi siłami te drogi robić to takie drobne. To takie właśnie 

boczne, które możemy utwardzić i tak dalej, zrobić podbudowę. A no to bym musiała mieć dane 

szacunkowe, co to znaczy i jaki koszt, ile i kto to wykonuje? Jak to wykonuje, jaką techniką to jest. Ja 

nie wiem, czy Pan tutaj, Pan Kierownik, kto, kto nadzoruje te wykonanie tej drogi teraz. 

Radny Z. Bania – Gmina, Pan Palki nadzoruje.  

Wójt Gminy Lyski - no to, no to Pan Palki czy Pan Piecha? 

Radny Z. Bania - Pan Palki. 

Inspektor P. M. Piecha - Szanowni Państwo tutaj, jeżeli chodzi o ten rok, na razie jest to zaplanowane w 

zeszłym roku, w zeszłym roku odcinek 

Wójt Gminy Lyski - no co to są za wyliczenia te 50 000? 

Inspektor P. M. Piecha - drogi bocznej wykonywała, wykonywali chłopcy ze Służb Komunalnych tutaj 

pod nadzorem pracownika Urzędu. W tej chwili tak jak Pan Radny mówi, zadanie jest zaplanowane, ale 

jeszcze nie jest zrealizowane. Jak to będzie w tym roku, no czas pokaże. 

Radny Z. Bania - chciałbym jeszcze nadmienić, że nie ja byłem żadnym protoplastą zmiany i zbierania 

pieniędzy na drogi, a wręcz nasz klub chciał więcej dróg zrobić, ale nie wyszło. Także jest Pani w 

błędzie. 

Wójt Gminy Lyski - to można odtworzyć, no ok. 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag.  

 

 

 



 

8 
 

 

Ad.9. Sprawozdanie z działalności Służb Komunalnych Gminy Lyski. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i zostały 

omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są 

jeszcze pytania? 

Radny G. Dudek - dobrze, niech mi Pani powie, Pani Kierownik, na jakim jesteśmy etapie zakupowym, 

jeśli chodzi o te koparki, to minikoparka później ta koparka, czy już mamy jakieś rozpoznanie cenowe, 

bo w tym jednym przypadku będziemy chyba ogłaszać przetarg, a w tym drugim nie? 

Kierownik Służb Komunalnych Gminy w Lyskach A. Pielczyk – to znaczy Szanowni Państwo, jeśli się 

uda, to po rozmowach z Panią i Panem Wójtem, Zastępcą no ustaliliśmy, że najpierw kupimy tą 

minikoparkę. No i no wiadomo, że w budżecie jest to 160000, więc przeliczając prosto netto z tego, to 

powinniśmy się zmieścić tak, żeby to minikoparkę bez przetargu kupić. No wpływają pierwsze oferty. 

No więc zobaczymy co, oczywiście jak jak zbierzemy już komplet i coś razem też ustalimy, to, to 

przedstawimy te oferty również. 

Wójt Gminy Lyski – na tym spotkaniu Pani kierownik była z pracownikami, z operatorami, którzy będą 

wykonywać te zadania, jak czyszczenie rowów i tak dalej no i się pytaliśmy, jaki jest im też osprzęt do 

tego potrzebny, żeby to wykonywać i mówiliśmy co chcemy, jakie no bo nam przede wszystkim zaczyna, 

zależy na tym, żeby zacząć do tego wyczyszczenia rowów, żeby udrożnić kanalizację deszczowe, żeby 

nie zalewało nas na przykład na wiosnę jak się zaczną intensywne opady i no powoli, powoli będziemy 

najpierw koparkę, potem sprzęt, te te te wszystkie, wszystkie, wszystkie, jak to się nazywa Pani Olu? 

Kierownik Służb Komunalnych Gminy w Lyskach A. Pielczyk - no osprzęt różnego rodzaju, bo to 

wiadomo, że. 

Radny G. Dudek - dobrze, czyli w niedługim czasie możemy spodziewać się, że ta minikoparka zostanie 

nabyta przez służby komunalne i służby komunalne mogą już działać. 

Kierownik Służb Komunalnych Gminy w Lyskach A. Pielczyk - no takie drobne rzeczy już można wtedy 

wybierać? 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 

Ad.10. Zamówienia publiczne. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i zostały 

omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są 

jeszcze pytania? 
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Radny P. Hajok - ja chciałem tylko zapytać, bo mam było tam takie zamówienie modernizacji dachu tam 

u nas, na tej kaplicy w Adamowicach, i tamten przetarg jest unieważniony z powodu zbyt dużej kwoty 

jaka była, wystąpiła tak w przetargu. 

Inspektor P. I. Paprotny – tak, tam były 2 postępowania przetargowe przeprowadzone. Pierwsze 

postępowanie przetargowe, unieważnione zostało ze względu na brak ofert. W drugim postępowaniu 

została złożona jedna oferta. Jednak złożona ona została niezgodnie z przepisami, z wymaganiami 

technicznymi, także została złożona za pośrednictwem e-maila, poczty elektronicznej, co jest 

niedopuszczalne w postępowaniach przetargowych. Kolejno zostało przeprowadzone zapytanie 

ofertowe, gdzie też ten sam wykonawca złożył ofertę, jednak ona no znacznie przewyższała kwotę, jaką 

tutaj zamawiający zamierzał przeznaczyć na sfinansowanie tego zamówienia. 

Radny P. Hajok - i czyli na razie nie będziemy nic robić tam z tą kaplicą? 

Inspektor P. I. Paprotny – te postępowanie zostało przeprowadzone w ramach promesy otrzymanej z 

Polskiego Ładu, promesa wygasła. Zrobiliśmy, co w naszej mocy, żeby te 3 postępowania w ramach tej 

promesy przeprowadzić i niestety minął termin promesy wstępnej. 

Wójt Gminy Lyski - chciałam zaznaczyć, że nie przepadły nam te pieniądze po rozmowach z oboma 

księżmi, ponieważ i tak ksiądz Jacek twierdzi, że nie do końca jest sens wydawać tych pieniędzy, bo 

taka kaplica tak naprawdę już nie służy mieszkańcom, a żeby ją wyremontować całkowicie, to jest kilka 

milionów i 200000 włożone tam byłoby w tej chwili niezasadne. I udało nam się, poprzez Pana 

Wojewodę, Pan Wojewoda pomógł nam, te pieniądze, bo to trzeba było jakby się zrzec, ale udało się 

nam je pozyskać i będzie wymalowany kościół w Lyskach za te pieniądze. 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 

Ad.11. Plany pracy poszczególnych komisji stałych Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż plany pracy komisji wszyscy otrzymali z 

wyprzedzeniem i zapytał czy są jeszcze pytania? 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 

Ad.12. Sprawozdanie z realizacji rocznego planu kontroli przeprowadzonego przez Komisję 

Rewizyjną w 2024 r. 

Sprawozdania z realizacji rocznego planu kontroli przeprowadzonego przez Komisję Rewizyjną w 

2024 r. odczytał Przewodniczący Komisji Radny Adam Dyakowski. Sprawozdanie stanowi zał. do 

protokołu sesji.  

Radni nie mieli uwag ani pytań do przedstawionego sprawozdania.  
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Ad.13. Roczne sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za 2024 r. 

Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za 2024 r. odczytał Przewodniczący 

Komisji Radny Sebastian Staniek. Sprawozdanie stanowi zał. do protokołu sesji.  

Radni nie mieli uwag ani pytań do przedstawionego sprawozdania.  

Ad.14. Sprawozdania z działalności komisji stałych Rady Gminy Lyski za 2024 r. 

Sprawozdanie z działalności Komisji ds. współpracy z samorządami i promocji gminy przedstawiła 

Przewodnicząca Komisji P. Izabela Homola. Sprawozdanie stanowi zał. do protokołu sesji.  

Radni nie mieli uwag ani pytań do przedstawionego sprawozdania.  

Sprawozdanie z działalności Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej odczytał 

Przewodniczący Komisji P. Paweł Hajok. Sprawozdanie stanowi zał. do protokołu sesji.  

Radni nie mieli uwag ani pytań do przedstawionego sprawozdania.  

Sprawozdanie z działalności Komisji Gospodarki Komunalnej, komunikacji, Ochrony Środowiska, 

Prawa i Porządku Publicznego oraz Samorządów przedstawił Przewodniczący Komisji P. Zbigniew 

Bugdol. Sprawozdanie stanowi zał. do protokołu sesji.  

Radni nie mieli uwag ani pytań do przedstawionego sprawozdania.  

Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu, Rozwoju Gminy, Planowania Przestrzennego i 

Inwentaryzacji odczytała Przewodnicząca Komisji P. Sylwia Kluger-Kustoś. Sprawozdanie stanowi zał. 

do protokołu sesji.  

Radni nie mieli uwag ani pytań do przedstawionego sprawozdania.  

Ad.15. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmian budżetu Gminy Lyski na 2025 rok (nr 1) 

Przewodniczący poinformował, że ww. projekt uchwały był omówiony na wspólnym posiedzeniu 

komisji stałych i zapytał czy są jakieś pytania? 

Radna S. Kluger-Kustoś – ja chciałam dopytać, bo tutaj mamy przesunięcia na dotację celową z budżetu 

na finansowanie i dofinansowanie zadań zleconych na realizację dla stowarzyszeń na 7400 i dodajemy 

to do wynagrodzeń bezosobowych. Proszę mi powiedzieć czy to będzie jakieś stowarzyszenie, otrzyma 

jakąś umowę zlecenie? 

Skarbnik Gminy P. W. Zdziebczok - Szanowni Państwo, tutaj jest zmniejszenie właśnie na dotacji i 

przesunięcie na wynagrodzenia bezosobowe, a chodzi tutaj o realizację zadań związanych z naszymi 
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dziećmi, młodzieżą w ramach działalności antyalkoholowej i tym u nas zajmuje się póki co, biblioteka. 

Natomiast nie jest to jeszcze Centrum Kultury i tutaj realizowane to będzie przy Urzędzie, ale będzie 

umowa z osobą fizyczną, dlatego musi być zawarta umowa zlecenia. Jest to zmniejszenie z dotacji, 

przesunięcie na wynagrodzenia bezosobowe. 

Radna S. Kluger-Kustoś – na umowę zlecenie? 

Skarbnik Gminy P. W. Zdziebczok – na umowy zlecenia. 

Radni nie mieli więcej pytań do ww. projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy P. G. Dudek poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zmian budżetu Gminy Lyski na 2025 rok (nr 1). 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł Hajok, 

Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, Małgorzata 

Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

 2) zmian budżetu Gminy Lyski na 2025 rok (nr 2) 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i zostały 

omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są 

jeszcze pytania? 

Radni nie mieli pytań do ww. projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy P. G. Dudek poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zmian budżetu Gminy Lyski na 2025 rok (nr 2). 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
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Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł Hajok, 

Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, Małgorzata 

Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

 3) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025-2047 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i zostały 

omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są 

jeszcze pytania?  

Radni nie mieli pytań do ww. projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy P. G. Dudek poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025-2047. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł Hajok, 

Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, Małgorzata 

Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

 4) nabycia nieruchomości niezabudowanej 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i zostały 

omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są 

jeszcze pytania? 

Radni nie mieli pytań do ww. projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy P. G. Dudek poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

nabycia nieruchomości niezabudowanej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
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Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł Hajok, 

Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, Małgorzata 

Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

5) przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych dla Gminy Lyski na lata 2025-2030 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i zostały 

omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są 

jeszcze pytania? 

Radni nie mieli pytań do ww. projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy P. G. Dudek poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych dla Gminy Lyski na lata 2025-2030 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł Hajok, 

Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, Małgorzata 

Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

 6) zmiany uchwały Nr RG.0007.31.2018 Rady Gminy Lyski z dnia 20 grudnia 2018 r. w sprawie 

określenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Gminę Lyski 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i zostały 

omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są 

jeszcze pytania? 

Radny P. Hajok – ja tylko chciałem podziękować Pani Wójt, bo jej nie było na komisjach, za pochylenie 

się nad tą uchwałą i wprowadzenia proponowanej przez nas zmiany. Dziękuję bardzo. 

 Radni nie mieli pytań do ww. projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy P. G. Dudek poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zmiany uchwały Nr RG.0007.31.2018 Rady Gminy Lyski z dnia 20 grudnia 2018 r. w sprawie 

określenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Gminę Lyski 
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Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł Hajok, 

Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, Małgorzata 

Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

 7) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Lyski dla sołectwa Sumina – 

etap I 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i zostały 

omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są 

jeszcze pytania? 

Radna S. Kluger-Kustoś - ja mam pytanie do Pani Wójt, czy jakikolwiek grunt w planie 

zagospodarowania przestrzennego i w sołectwie Sumina, i w sołectwie Zwonowice zostanie jego 

wartość obniżona? Jeżeli tak, czy Gmina jest do tego budżetowo przygotowana? 

Inspektor P. M. Piecha - Szanowna Pani, tworząc projekt obydwóch planów miejscowych, dokładaliśmy 

wszelkich starań, żeby takie sytuacje nie miała miejsca, nawet można tutaj przytoczyć to, że ponowne 

wyłożenie planów w Zwonowicach właśnie było podyktowane tym, żeby zabezpieczyć gminę przed 

ewentualnymi roszczeniami. Także nie, nie zakładaliśmy, nie planujemy i nie podejmowaliśmy żadnych 

czynności w kierunku jakiekolwiek obniżenia wartości nieruchomości. 

Radna S. Kluger-Kustoś - to jest dobra wiadomość dla mieszkańców. 

Wójt Gminy Lyski - wszystkie chyba sytuacje były rozwiązane, z tego co wiem na korzyść mieszkańców, 

tak. Wszystkie te, co tam było zgłoszone były nie nieznaczne, niewielkie, a wszystkie były 

rozstrzygnięte z tego, co wiem. 

Radny G. Dudek - ale to nie chodzi o to, bo Pani Radnej na pewno chodzi o to, czy w tym projekcie 

zmian miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego nastąpiły jakieś zmiany, które 

spowodowały obniżały, obniżenie wartości działki. No są takie sytuacje. 

Radna S. Kluger-Kustoś - obniżają wartość. 

Wójt Gminy Lyski – no i Pan Kierownik na to odpowiedział, ale dodatkowo jeszcze odpowiedziałam, 

że były niewielkie po wyłożeniu planu, były niewielkie zastrzeżenia, które zostały rozstrzygnięte 

wszystkie na korzyść mieszkańców. 
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 Radni nie mieli pytań do ww. projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy P. G. Dudek poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Lyski dla sołectwa Sumina – etap I 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł Hajok, 

Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, Małgorzata 

Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

 8) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Lyski dla sołectwa Zwonowice 

– etap I 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i zostały 

omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są 

jeszcze pytania? 

Radni nie mieli pytań do ww. projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy P. G. Dudek poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Lyski dla sołectwa Zwonowice – 

etap I 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł Hajok, 

Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, Małgorzata 

Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

Ad.16. Sprawy bieżące Rady – wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan G. Dudek poinformował, iż do Rady Gminy Lyski wpłynęły 

następujące pisma (korespondencja stanowi zał. do protokołu): 
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- pismo mieszkańca Gminy Lyski. Państwo znacie treść tego pisma, bo odczytywałem go na wspólnym 

posiedzeniu komisji, natomiast procedura jest taka i tu Pan Radca Prawny stoi na tym stanowisku, żeby 

Rada Gminy zdecydowała o tym w trybie głosowania oczywiście jawnego, żeby skierować to pismo do 

komisji, zwyczajowo zwanej oświaty i tu prosiłbym o przegłosowanie, przygotowanie materiałów pod 

głosowanie.  

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie przekazanie wniosku do Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej, w celu rozpatrzenia 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł Hajok, 

Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, Małgorzata 

Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

- pismo od Rady Miasta Mysłowice dot. uchwały w sprawie poparcia apelu Rady Miasta Rybnika 

wyrażonego w formie uchwały numer 69/VI/2024 z dnia 26 września 2024 r. w sprawie wystąpienia z 

apelem do Prezesa Rady Ministrów w sprawie planów przedwczesnego zamknięcia elektrowni Rybnik,  

- rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Śląskiego nr NPII.4131.1.62.2025 z dnia 24.01.2025 r. w sprawie 

stwierdzenia nieważności uchwały nr RG.0007.91.2024 Rady Gminy Lyski z dnia 19 grudnia 2024 r. w 

sprawie zmiany uchwały Nr RG.0007.31.2018 Rady Gminy Lyski z dnia 20 grudnia 2018 r. w sprawie 

określenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Gminę Lyski. 

Radny A. Dyakowski -Radni Gminy Lyski, Adam Dyakowski, Małgorzata Nowak oraz Sołtys Wsi w 

Pstrążnej Zdzisław Nitner do Pani Sylwii Gabryelskiej – Ritzka Wójta Gminy Lyski. Wniosek: 

zwracamy się w imieniu mieszkańców wsi z prośbą o pozyskanie środków na doświetlenie 4 przejść dla 

pieszych, znajdujących się na drodze wojewódzkiej numer 923, ulica Wyzwolenia. Droga ta skuli swej 

rangi jest jedną z największym natężeniem ruchu w naszej gminie, zwłaszcza gdy na mostach nad 

kanałem Ulgą oraz rzeką Odrą w Raciborzu przeprowadzane są remonty, o czym niejednokrotnie w 

przeszłości się przekonaliśmy, gdy wszystkie objazdy były skierowane przez naszą wieś wzdłuż tej drogi 

i z wielkim prawdopodobieństwem możemy stwierdzić, że w przyszłości też tak może być. Wykonanie 

dodatkowego oświetlenia nad przejściami dla pieszych w znaczący sposób poprawi bezpieczeństwo 

pieszych oraz ich widoczność dla kierujących pojazdami zwłaszcza w miesiącach zimowych, gdy zmrok 

zapada znacznie wcześniej. 
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Kierownik ROŚ P. E. Sobeczko - Szanowni Państwo, witam serdecznie, nie byłam na posiedzeniu 

komisji. Była ożywiona dyskusja w wolnych głosach na temat gospodarki odpadami komunalnymi na 

większość Państwa zapytań, Pan Sekretarz, Pan Zastępca udzielał odpowiedzi, ale chciałam jeszcze, 

jeszcze uzupełnić pewne kwestie. Szanowni Państwo, padło pytanie, jaki procent nieruchomości 

deklaruje, kompostowanie, korzysta z ulgi. Jest to 28%, dokładnie 28% z wszystkich nieruchomości taką 

deklarację złożyło i korzysta z ulgi. Jeszcze raz chciałam podkreślić, że nie limitujemy, nie ma limitu 

oddawania bioodpadów w gminie Lyski. Absolutnie każda nieruchomość może oddać tyle odpadów, ile 

produkuje również te nieruchomości, które które korzystają z ulgi również jeżeli takie odpady powstają, 

nadmiar tych odpadów mogą oddać w ramach opłaty. Kwestia wyposażenia nieruchomości w pojemniki. 

Wszystkie w ramach opłaty tylko wyposażamy  nieruchomości, które nie deklarowały kompostowania. 

Jeżeli takie sytuacje miały miejsce, doszło do takich sytuacji w trakcie, w trakcie rozdysponowania 

pojemników przez firmę na bieżąco to jest korygowane i wszystkie nieruchomości, które zostały 

nieprawidłowo wyposażone, niezamieszkałe bądź te, które kompostują, te pojemniki będą zabrane po 

prostu. Kwestia padło jeszcze pytanie, odnośnie Pani tutaj Radna Homola pytała o ofertę, czy firma, 

która aktualnie odbiera odpady. Pamiętajmy Szanowni Państwo, że i to też padło, padła taka taka taka 

odpowiedź tutaj, że nie mamy rozstrzygniętego przetargu. Na 2 miesiące mamy podpisaną umowę z 

wolnej ręki. Natomiast firma ALBA oczywiście z taką ofertą prywatną do osób nam przedstawiła taką 

ofertę. Jeżeli są zainteresowani mieszkańcy, tak mieszkańcom udostępnimy taką ofertę. Szanowni 

Państwo, to jest najem, najem pojemnika 120 l, 240 l, najem pojemnika roczny około 83 zł, płaci 

mieszkaniec, za pojemnik 240 litrowy, natomiast za pojemnik 120 litrowy, około 67 zł. Także jeżeli 

Państwo macie jeszcze jakieś pytania, no zachęcam do kontaktu z naszym referatem po prostu jeżeli są 

jakieś, jakieś pytania, jakieś nieścisłości, zachęcam, aby do mnie dzwonić, do pracowników naszego 

referatu wewnętrzny, do Urzędu Gminy wewnętrzny 110 bądź do mnie 117, na bieżąco będziemy 

wyjaśniać wszystkie wątpliwości, także z mojej strony dziękuję. 

Radny G. Dudek - ja tylko chciałem dodać, iż no na wspólnym posiedzeniu komisji padła tutaj taka 

deklaracja ze strony Pani Skarbnik, że no będziemy się zastanawiać nad tym, żeby jednak obniżyć 

składkę dla tych osób za odbiór odpadów. Oczywiście dla tych osób, które zadeklarowały 

kompostownik, bo na dzień dzisiejszy po prostu no ta ta obniżka tej składki jest dosyć symboliczna. A 

osoby te, dzięki właściwe tym osobom zmniejsza się ilość odpadów produkowanych przez gminę, co 

ma realny wpływ na ogólną, na ogólną kwotę przetargową tak można by to było powiedzieć. I tu myślę, 

że należy iść w tym kierunku. A dodatkowo, no po prostu te osoby nie otrzymały dodatkowego 

pojemnika tego pojemnika na te bioodpady, wobec czego uważam, że powinny być w jakiś sposób w 

cudzysłowiu wynagrodzone. 

Radny Z. Bania - też jeszcze chciałem dodać, że doszło do takiej kuriozalnej sytuacji, że osoby 

kompostujące, dostały, dostały jakby pojemnik, a nie miały. A jedne osoby, które kompostują nie dostały. 

Miały realny wpływ co tu Przewodniczący powiedział, na obniżkę całkowitych kosztów. I teraz są jakby 
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2 razy w plecy i są bardzo niezadowoleni. Także tutaj bym też chciał z ust Pani Wójt usłyszeć jakąś taką 

deklarację, bo jej nie było na komisjach, czy będzie to przeliczone, czy nie będzie. Tych domostw jest 

około 700 co się zorientowałem, także, jest to znacząca liczba w naszej gminie, także mam pytanie, 

kieruję do Pani Wójt. Jak to będzie wyglądać, kiedy ta obniżka by miała być wprowadzona no bo 

mieszkańcy się tym interesują? Dziękuję. 

Wójt Gminy Lyski – my musimy nas trzyma, my musimy czekać do terminu do podpisania umowy. 

Radny Z. Bania - czy jest deklaracja, że będzie jakaś znacząca obniżka czy nie? 

Skarbnik Gminy P. W. Zdziebczok - Szanowni tak, jeżeli można, Szanowni Państwo, no tak jak Pani 

Wójt tutaj powiedziała kluczowym momentem będzie podpisanie umowy i potem po prostu, no 

przeliczymy to tak jak powiedziałam, już były w tym kierunku rozmowy tutaj z Panią Kierownik z 

ochrony środowiska rozmawiałyśmy. Trwają wyliczenia, natomiast na chwilę obecną to jest za wcześnie. 

Musimy być podpisaną umowę, żeby móc cokolwiek postanowić i dokonać precyzyjnych wyliczeń i 

powiedzieć, o jakiej uldze tutaj można mówić. Natomiast też potwierdzam i zgadzam się z Panem 

Przewodniczącym, ta kwota złotówki na osobę no naprawdę jest za niska, żeby ludzi zachęcić do tego 

żeby kompostować, a w tym kierunku powinniśmy iść. 

Radna S. Kluger- Kustoś – ja tylko chciałam zgłosić swój niepokój, ponieważ, na komisji 

poinformowano nas, że kosze są przekazywane bez umów, a nasze posesje są monitorowane, czyli wjazd 

takiego samochodu, który zostawia kosz jest nagrywany, więc ja zgłaszam swój przeciw. Jako 

mieszkańcy no nie zgadzamy się na nagrywanie co mamy na swoich posesjach. 

Radny G. Dudek - dziękuję bardzo, nie rozumia przez kogo jest nagrywane? 

Radna S. Kluger- Kustoś - komisji zostaliśmy poinformowani, że monitorowane jest rowózka koszy. 

Taką informację została przekazana. 

Radny Z. Bania –taka informację była. 

Z-ca Wójta Gminy Lyski P. Sz. Musioł - tak, tak, Panie Przewodniczy. Może źle zostałem zrozumiany. 

Tu nie chodzi o monitorowanie posesji. Ja mówię, że wszystkie śmieciarki to nie tylko firmy ALBA, ale 

to również miało Pre Zero. Mają zainstalowane kamery i powiedziałem tylko, że być może na tej 

podstawie firma chce bazować, pod jaką posesję podstawiła koszt, a pod którą nie podstawiła. Tak, i 

powiedziałem, że. 

Radna S. Kluger- Kustoś – no więc ja się nie zgadzam na takie monitorowanie, że kosiarka, śmieciarka, 

podjeżdża i zostawia kosz. Bo to różne rzeczy są na posesjach, nie? 

Z-ca Wójta Gminy Lyski P. Sz. Musioł - ale to jest. Ja, ja rozumiem, natomiast to nie jest, tylko firma 

ALBA. Ja myślę, że wszystkie firmy, te które wywożą odpady mają to w ten sposób. Zresztą to jest tak 
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samo jak kamerki w samochodach. Jeżeli oni tego nie wykorzystują, to myślę, że tutaj nie nie muszą 

jakiś zgód mieć dodatkowych. Nie chcę się na ten temat wypowiadać. Natomiast chodziło tylko o to, że 

firma bierze na swoją odpowiedzialność dobre rozdysponowanie tych tych koszy do do tych 

mieszkańców, do których mają to dostarczyć. 

Radna S. Kluger – Kustoś - to mam pytanie do Radcy Prawnego, czy to jest taka prawidłowa sytuacja, 

że mogą te śmieciarki z tymi kamerami podjeżdżać pod nasze posesje, czy to powinny mieć jednak 

jakieś z nami umowy i z nasze zgody. 

Radca Prawny P. A. Konieczny - tak, tak, dziękuję. Tutaj wyjaśnienie jest tego rodzaju, że każdy z 

właścicieli deklaruje, gdzie, w jakim miejscu na swojej posesji zostaje przedstawiony pojemnik czy też 

kontener. I to jest jak gdyby obowiązek danego mieszkańca czy też właściciela posesji bardziej. 

Odpowiada temu oczywiście uprawnienie dotyczące tego, że ta zgoda na monitorowanie czy też na 

filmowanie obejmuje tylko sam moment przekazania. To nie jest zgoda na to, że to, żeby żeby było 

filmowane nie wiem posesja czy też w ogóle wnętrze nieruchomości danego mieszkańca i takie 

standardy dotyczące obsługi tego typu jakościowego no te firmy przewozowe mają, więc to nie wygląda 

w ten sposób, że dany właściciel nie wyraża zgody na umieszczenie czy też na filmowanie przepraszam 

momentu przekazania pojemnika. Tylko to jest jak gdyby zgodne z przepisami, że momencie, kiedy 

mieszkaniec wyraża zgodę na konkretną lokalizację, na konkretne ustawienie tego pojemnika. To ta 

firma odpadowa w tym zakresie wskazanym przez danego mieszkańca ma możliwość monitorowania 

czy filmowania części państwa, części posesji właściciela. Także no tak to wygląda. 

Radna S. Kluger – Kustoś - ja myślę, że ta firma nie pozyskała z informacji gdzie konkretnie pojemnik 

ma się znaleźć na posesji. Dostała tylko wykaz ulic oraz numerów. 

Radca Prawny P. A. Konieczny – oczywiście, że tak natomiast każdy z mieszkańców wskazuje gdzie jak 

gdyby chciałby te pojemniki, żeby były ustawione, prawda? 

Radna S. Kluger – Kustoś – no właśnie tej nowej firmie na pewno nikt nie wskazał o tym mówimy, że 

to jest nowa firma i no dopiero nawiązujemy z nią współpracę. 

Radca Prawny P. A. Konieczny - tylko proszę pamiętać, że jesteśmy jeszcze na etapie doskonalenia 

współpracy z tą firmą, dlatego że nie jest to firma póki co docelowo wybrana, bo to zależy od tego, co 

będzie w krajowej izbie odwoławczej. Natomiast no takie na razie zasady tymczasowe obowiązują, ale 

ten standard dotyczący przetwarzania czy zgoda na przetwarzanie danych osobowych jest powszechny. 

Radny Z. Bania – jeszcze chciałem jedno pytanie zadać, bo tam było wiele, wiele sygnałów, że te kubły 

są w dziwnym stanie. Jedne były pouszkadzane, popękane. I to to też nie są jakieś odosobnione 

przypadki, bo tego było bardzo dużo, więc, więc co z tym dalej nie? 
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Wójt Gminy Lyski- i dlatego nie wiem, czy Pani Kierownik chce? Między innymi dlatego właśnie 

zmieniliśmy te harmonogramy, bo zgłosiliśmy to do firmy i dlatego przesunięte zostało może Pani 

Kierownik więcej szczegółów. 

Radny G. Dudek - Kierownik, proszę o odpowiedź. 

Kierownik ROŚ P. E. Sobeczko - tak Szanowni Państwo, jeżeli zdarzają się takie sytuacje związane i 

zdarzały się, potwierdzamy to, bo mamy też dokumentację zdjęciową, że pojemniki są uszkodzone. 

Absolutnie taka sytuacja nie jest dopuszczalna. Firma ma obowiązek dostarczyć sprawny pojemnik. 

Jeżeli takie sytuacje miały miejsce, po prostu oczekujemy. No, po prostu proszę nam to zgłaszać, na 

bieżąco monitorujemy, sprawdzamy. Mamy narzędzia prawne umowne, z których będziemy firmę 

rozliczać, jeżeli dostarczy nie właśnie, jeżeli nie zrealizuje reklamacji w wyznaczonym terminie, nie 

usunie nieprawidłowości. My mamy narzędzia prawne, które są określone w umowie i będziemy od 

firmy egzekwować. Na chwilę obecną po prostu, no Szanowni Państwo, no jest to firma nowa. Firma, 

która weszła na rynek absolutnie, że jest nowa nie zwalnia ją to z obowiązku prawidłowego świadczenia 

usług, ale wszystkie nieprawidłowości, tak jak mówię będą usuwane, ale jeżeli do nas dotrze taka 

informacja na chwilę obecną wszystkie informacje, które do nas dotarły. Na bieżąco dziewczyny z 

referatu po prostu powiadamiamy mailowo nie telefonicznie maila, maila do firmy z informacją, że na 

danej nieruchomości jest niesprawny pojemnik. Jest uszkodzony. Prosimy o dostarczenie prawidłowego 

pojemnika. Jeżeli się sytuacja powtórzy, nie będzie zrealizowana. Prosimy również, ba nawet o 

potwierdzenie prawidłowości realizacji usługi. Oczywiście może dojść do sytuacji, bo może być słowo 

przeciwko słowu. Jeżeli mieszkaniec do nas zgłosi kolejną kwestię, że nadal jest pojemny, niesprawny. 

Będziemy egzekwować w postaci kar za nieprawidłowe świadczenie usługi, także takie narzędzia mamy. 

Tylko zachęcamy do zgłaszania nieprawidłowości. No bo jeżeli do nas nie dotrze taka informacja, no to 

w tym momencie, no nie mamy prawa zareagować. 

Radna S. Kluger – Kustoś - może mam taką propozycję, żeby na stronie internetowej urzędu właśnie 

dawać takie taką informację, żeby zgłaszali mieszkańcy wszelkie te nieprawidłowości, bo ja też 

otrzymałam takie informacje, że osoby, które kompostują otrzymały pojemnik albo uszkodzone 

pojemniki. No generalnie dzwonią no albo do gminy. No ale jak taka informacja pojawi się na stronach 

internetowych, na pewno nie zaszkodzi. 

Kierownik ROŚ P. E. Sobeczko - przypomnimy mieszkańcom zgodnie z uchwałą Rady Gminy w 

sprawie zakresu świadczenia usług i w jaki sposób mają mieszkańcy zgłaszać wszelkie 

nieprawidłowości. Także, także umieścimy taką informację. Natomiast do dnia jutrzejszego ostatecznie 

do końca stycznia, do dnia jutrzejszego firma ma obowiązek rozdysponować jeżeli po prostu okaże się, 

że będą nieprawidłowości. Tak jak wspomniałam, będziemy to egzekwować. Są terminy na usunięcie 

nieprawidłowości także zamieścimy jutro taką informację również. 



 

21 
 

Radny G. Dudek - dziękuję bardzo Pani Kierownik. Czy ktoś z Państwa jeszcze chce zabrać głos? Pan 

Radny jeszcze. 

Radny W. Paprotny - Szanowni Państwo, ja bym chciał odczytać tylko krótkie podziękowania. 

Szanowna Pani Wójt, w imieniu własnym oraz całej społeczności Ochotniczej Straży Pożarnej w 

Suminie chciałbym serdecznie podziękować za pomoc i zaangażowanie w pozyskaniu paneli, które 

zostaną przeznaczone na wyposażenie naszej sali. Pani wparcie to nieoceniona pomoc, która pozwoli 

nam jeszcze lepiej realizować nasze cele i potrzeby lokalnej społeczności. Dzięki Pani zaangażowaniu 

nasza sala zyskała nową jakość, co z pewnością przełoży się na komfort i funkcjonalność podczas 

organizowanych wydarzeń oraz spotkań. Pani troska o potrzeby mieszkańców i wrażliwość na lokalnie 

inicjatywy budzą nasz ogromny szacunek i wdzięczność. Jeszcze raz dziękujemy. 

Radny Z. Bania - a ja chciałbym się, chciałbym się zapytać odnośnie realizacji programu senior plus. 

Czy Gmina Lyski złożyła wniosek na dofinansowanie do funkcjonowania seniora plus? 

Kierownik OPS w Lyskach P. E. Goik – Szanowni Państwo wniosek na kolejną edycję w 2025 został 

złożony. Dzisiaj otrzymaliśmy pismo ze Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego, żeby nanieść tam poprawki 

i w poniedziałek w tej sprawie mamy spotkanie z Panem Sekretarzem i z Panią Skarbnik. 

Radny Z. Bania - to jeszcze jeszcze mam parę pytań, tak? Ile środków w budżecie Ośrodka Pomocy 

Społecznej zaplanowano na utrzymanie dziennego domu seniora plus na 2025? 

Kierownik OPS w Lyskach P. E. Goik – tutaj nie mam szczegółowych danych, bo dane mam z ośrodka, 

ze świetlicy wielopokoleniowej i seniora plus i to jest około milion złotych. Na działalność tej placówki 

i tej placówki. 

Radny Z. Bania - to prosiłbym, żeby na maila mi dostarczyć tą informację dobrze? Jeszcze ile w tej 

chwili osób korzysta z tego seniora plus. Jak to wygląda? 

Kierownik OPS w Lyskach P. E. Goik – na dzień dzisiejszy, jeżeli chodzi o uczestnictwo to chodzi około 

9-10 osób codziennie. 

Radny Z. Bania - a ile mamy osób zatrudnionych? 

Kierownik OPS w Lyskach P. E. Goik – zatrudnione są 4 osoby, 2 opiekunów, terapeuta zajęciowy, 

wychowawca, fizjoterapeuta i sprzątaczka. 

Radna I. Homola - jak wiemy, że trwają prace remontowe w budynku Ochotniczej Straży Pożarnej w 

Zwonowicach. Proszę mi powiedzieć, jak będzie wyglądać tam sprawa rozwiązania problemu 

klimatyzacji? Dziękuję, bo bez tego wiemy, że w dzisiejszych czasach się nie da. 
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Z-ca Wójta Gminy Lyski P. Sz. Musioł - Pani Radna, sprawa wygląda tak, na etapie przetargu nie było 

wpisanego zabudowy tam żadnego żadnej klimatyzacji. Natomiast no tu nie odpowiem dlaczego to nie 

wiem, może Pan Przewodniczący będzie większą miał wiedzę. Natomiast no uważamy, że jest to duży 

problem, że przy remoncie należałoby doposażyć salę w takie urządzenie. I tu zastanawiamy się w tym 

momencie nad 2 rozwiązaniami mamy jedno rozwiązanie dobudować moduł schładzający do 

rekuperacji, która tam jest montowana albo zabudować, takie, no powiedzmy, klimatyzatory zwykłe, 

żeby to już tak określić kolokwialnie czyli takie na na sali. Każde z tych rozwiązań ma swoje plusy i 

minusy. Rozmawiamy ze specjalistami, spotykamy się w tej kwestii z wykonawcą. Myślę, że w 

niedługim czasie rozwiążemy ten problem. Na pewno jakiś system schładzania powietrza będziemy się 

starali, żeby tam jednak się pojawił, no bo myślę w 21 wieku powinien się też pojawić już przy remoncie. 

Coś takiego powinno być. 

Radna I. Homola - to bardzo dziękuję za wyczerpującą odpowiedź, czyli rozumiem, że no specjaliści się 

wypowiedzą i możemy że tak powiem mieszkańcy mogą spać spokojnie, bo tak jak Pan powiedział w 

dzisiejszych czasach bez tych klimatyzacji, no to ta sala nie miałaby znowu wzięcia nie. Szkoda byłoby 

tyle wydanych pieniędzy żeby przy końcówce to zaniechać. Dziękuję. 

Z-ca Wójta Gminy Lyski P. Sz. Musioł - no więc właśnie. 

Radny Z. Bugdol - proszę Państwa, ja mam takie pytanie, czy byłaby możliwość zrobić nowy plan 

zagospodarowania przestrzennego w Lyskach przed zmianą przepisów, które mają wejść w przyszłym 

roku? 

Inspektor P. M. Piecha - Szanowni Panie Radny kwestia, kwestia zmiany planu miejscowego w tym 

momencie no jest, jest to rzecz, która no wymagałaby przede wszystkim zabezpieczenia jakichś środków 

finansowych na to i też niekoniecznie ze względu na zakres. No jest jakby do zagwarantowania, o 

powiem tak zmiana, przepisów z lipca 2023 generuje nam sytuację, w której z końcem tego roku traci 

ważność dokument strategiczny w tym systemie, którym dotąd jest nadal w gminie studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego. W tym nowym systemie zasada jest taka, 

że dokumenty strategiczne, dokument strategiczny jest wymagany do sporządzenia nowego planu. I w 

tym, w tej chwili jakby no najbardziej celową rzeczą mamy już teraz praktycznie ukończone, na 

ukończeniu, bo brakuje już tu ostatniego etapu postępowanie na sporządzenie 2 planów miejscowych 

planów miejscowych 3 dla sołectw Dzimierz, Nowa Wieś i Żytna tych najstarszych, które jeszcze tam 

od 2006 roku najstarsze funkcjonuje. Natomiast tutaj wydaje się naturalnym podjęcie w kolejnym kroku 

działań mających na celu opracowanie tego planu ogólnego, żeby, żeby po prostu jako tako 

funkcjonować. Tutaj te prace z tymi 3 planami, o których wcześniej wspomniałem no, były już długo 

przygotowywane i jakby jesteśmy gotowi już teraz praktycznie do podpisania umowy. Zakładamy, że 

żeby móc się opierać o to studium, musimy doprowadzić do konsultacji społecznych, w tym roku. To 

jest warunek, na jakim ten te plany miejscowe mogą być procedowane dalej. Ja powiem szczerze, no 
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tutaj, jakie są możliwości. Ciężko mi jest, ciężko mi jest powiedzieć. No jeżeli chodzi o Lyski, jest to 

duża miejscowość i na pewno stopień skomplikowania jest dużo wyższy niż w takich miejscowościach, 

jak Dzimierz, Żytna czy czy Nowa Wieś, która teraz robimy. No i kwestia przede wszystkim kluczowa, 

to są środki finansowe, które w budżecie, no trzeba będzie gdzieś znaleźć. 

Radna S. Kluger-Kustoś - chciałabym najpierw przedstawić moje interpelacje:  

Interpelacja nr 1/2025 z 29 stycznia na podstawie paragrafu 8 Uchwały nr RG.0007.25.2018 Rady 

Gminy Lyski z dnia 20 grudnia 2018 roku w sprawie Statutu Gminy Lyski niniejszym składam 

interpelację. 

W imieniu mieszkańców zwracam się z ponowną prośbą o poprawę bezpieczeństwa na przystanku 

sołectwa Dzimierz. Informuję, że przy planowaniu budżetu został odrzucony wniosek Komisji Budżetu, 

Rozwoju Gminy, Planowania Przestrzennego i Inwentaryzacji Rady Gminy Lyski: zabezpieczający w 

budżecie na 2025 środki na budowę przyłącza oraz oświetlenia przy przystanku autobusowym w 

sołectwie Dzimierz. Informuję, że ponownie proponuję umieszczenie lampy w taki sposób, aby 

zapewniła oświetlenie w całym przystanku autobusowym oraz boiska do siatkówki plażowej. Obecna 

lampa solarna niespełna swojej funkcji. 

Interpelacja numer 2 na tej samej podstawie prawnej, w nawiązaniu do interpelacji 18/2024 z dnia 22 

października 2024, pragnę podziękować za częściowe rozpatrzenie interpelacji w sprawie naprawy 

kaplicy. Dla wyjaśnienia dziękujemy jako mieszkańcy za naprawę kaplicy, która została uszkodzona w 

czasie nawałnicy. Jednocześnie niepokoi nas nierozwiązany problem pleśni o którym mieszkańcy 

informowali na zebraniu z Panią Wójt. Proszę o informacje, kiedy ten problem zostanie rozwiązany. 

Interpelacja numer 3 na tej samej, z tą samą podstawą prawną zwracam się z interpelacją dotyczącą 

długiego oczekiwania naprawy lampy, która znajduje się na ulicy Sportowej w sołectwie Dzimierz. 

Lampa ta od nawałnicy jest uszkodzona, co stwarza zagrożenie dla bezpieczeństwa pieszych i 

kierowców, szczególnie w godzinach nocnych. Proszę o informację o terminie naprawy lampy. 

Oraz mam jeszcze 2 zapytania generalnie 2 prośby, ponieważ pojawiło się zarządzenie numer 

W.0050.12.2025 Wójta Gminy Lyski z dnia 16 stycznia 2025 sprawie określenia terminów postępowania 

rekrutacyjnego oraz postępowania uzupełniającego do przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w roku 

2025/2026, proszę, żeby jakąś informację taką stworzyć na Facebooku, żebyśmy mogli udostępniać i 

zapraszać dzieci do przedszkola. Naszą intencją jest otworzenie przedszkola w Dzimierzy i mam 

nadzieję, że gmina zrobi wszystko, żeby tak się stało. I jeszcze mam jedną prośbę, ponieważ pojawił się 

harmonogram zajęć na cały miesiąc luty we wszystkich sołectwach, to chciałam zwrócić uwagę, że 

obecnie w miesiącu lutym w sołectwie Dzimierz odbędzie się aż jedna impreza dla dzieci. Sprawdziłam 

sobie statystyki w zeszłym roku o tej samej porze dla dzieci w Dzimierzy było 8 wydarzeń, aż 8 

wydarzeń, a teraz mamy jedno. Wiele sołectw zostało pominiętych albo jest w nich organizowana tylko 
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jedna impreza. W lutym proszę Państwa, mamy ferie w zeszłym roku była organizowana wycieczka na 

basen, była wycieczka organizowana do kina. Z tego mogły skorzystać dzieci nie tylko do od 6 do 10 

lat, bo ta te imprezy tutaj są organizowane najczęściej do dziesiątego roku życia w całej gminie tylko 

zabezpieczały też te dzieci strasze więc mam prośbę, żeby się pochylić na tym harmonogramem i żeby 

po prostu na wakacje przygotować jakąś akcję. Akcję na akcję zima. Czyli oprócz tego, co jest tutaj 

przygotowane w tym harmonogramie będzie. A no ale to jest na luty. My mamy harmonogram na luty, 

już jest przedstawiony tak na stronach internetowych. 

Dyrektor GBP w Lyskach P. B. Nowok - Szanowna Pani Radna nasze jednostki mają kadrę 

jednoosobową. Każdy ma prawo do urlopu wypoczynkowego, ja nie mogę zabronić pracownikowi w 

tym czasie akurat wzięcia urlopu wypoczynkowego, dlatego taka sytuacja jest w Dzimierzu, tam są 

zajęcia co drugi wtorek, od godziny 16:00 do godziny 18:00 i teraz dodatkowo jeszcze jest w okresie 

przed feryjnym z racji tego, że pracownica ma prawo do swojego urlopu i z niego będzie korzystała w 

okresie ferii, więc jest tylko jedno działanie zaplanowane klocki lego, a teraz dlatego zostało tam 

zorganizowany bal dla dzieci. 

Wójt Gminy Lyski – tylko chciałam dodać, że na przykład w Lyskach nie było w ogóle zajęć, a chciałam 

przypomnieć, że wszystkie dzieci mogą korzystać z wszystkich zajęć w każdej miejscowości. 

Radna S. Kluger – Kustoś - no ale zmniejszyła się po prostu ilość tych zajęć. No przygotowałam sobie 

tutaj taką statystykę i mamy niestety tak, że no, Nowa Wieś nam odpadła, bo mamy tam remont. 

Wójt Gminy Lyski – do kwietnia już niedługo. 

Radna S. Kluger – Kustoś - więc dlatego, no, dlatego chcielibyśmy, żeby te zajęcia po prostu więcej ich 

było na Dzimierzy, więcej, żeby ich było w Pstrążnej. No zostało to bardzo okrojone, więc mam taką 

prośbę, jeżeli faktycznie na ferie mają zostać jeszcze zaplanowane jakieś imprezy, czyli nie, nie będą, 

czyli będą czy nie będą. 

Dyrektor GBP w Lyskach P. B. Nowok - to znaczy, nie to. Nie, to już są wszystkie zajęcia, które my 

proponujemy. 

Radna S. Kluger – Kustoś – no czyli na ferie nie ma zaplanowany jakiś specjalnych zajęć, ani 

specjalnych wyjazdów 

Dyrektor GBP w Lyskach P. B. Nowok – w Dzimierzu niestety nie ma z racji tego, że pracownica, która 

się tym opiekuje, jest w tym czasie na urlopie. 

Radny Z. Bania - a co z sołectwem? Jeszcze jedno pytanie. Tak, a co z sołectwami, które w ogóle zostały 

pominięte w tym kalendarzu? Przecież tam też są dzieci, tam też są rodzice pracujący. 
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Wójt Gminy Lyski - raz powtarzam, wszędzie możecie państwo z tych zajęć korzystać no w 10 

miejscowościach naprawdę jest ciężko. Też tak nie były robione przez świetlicę. Przedtem było w 4. czy 

w 5. Też nie było w Żytnej nie było zajęć, w Raszczycach nie było zajęć, w Lyskach, nie było zajęć, no 

bo każdy rodzic, moi rodzice, chcieli to dowozili, no, no, no do wsi obok, no. 

Radny G. Dudek - dobrze, Szanowni Państwo, ja myślę, że już ten temat… 

Dyrektor GBP w Lyskach P. B. Nowok - przepraszam jeszcze Panie Przewodniczący, czy mogę dodać 

jeszcze słówko? Ja chciałam zaznaczyć, że te działania, które my organizujemy jako biblioteka, są to 

działania dodatkowe. Naszym głównym zadaniem jako biblioteki, nawet jako centrum jest gromadzenie, 

opracowywanie i udostępnianie zbiorów. 

Radna S. Kluger – Kustoś - ja rozumiem, ale takie zadania scedowała Pani Wójt na biblioteki dlatego 

dlatego o to pytam. 

Dyrektor GBP w Lyskach P. B. Nowok - i biblioteki to robią, tylko na pewno nie będą tego robiły w 

takim samym zakresie, jak robił to Ośrodek Wspierania Rodziny, bo oni się tylko zajmowali tym. 

Dziękuję. 

Radna S. Kluger – Kustoś - No to wielka szkoda. 

Wójt Gminy Lyski - tylko dodatkowo jest pani, która robi te wszystkie, jak możecie. Jak Pani obserwuje 

Facebooka stronę gminy naprawdę bardzo fajne są te eventy. Które robi ta pani. Robi je bardzo 

profesjonalnie, a na dodatek jeszcze no przypominam w kwietniu ruszy Nowa Wieś po remoncie. 

Radna S. Kluger – Kustoś - znaczy o to chodzi, że są ferie i tak jak mówię w zeszłym roku były wycieczki 

wyjazdowe, a w tym roku nie są zaplanowane w ogóle te wycieczki wyjazdowe tak w trosce o dzieci po 

prostu i żeby nie siedziały w domu. 

Radny G. Dudek - Szanowni Państwo, kończąc ten temat, ja rozumiem Panią Kierownik, Panią Dyrektor 

z biblioteki, no bo ona jakby, no nie może konkurować z tą jednostką, która z OWRem, która która no 

dosyć miała szeroki wachlarz, zakres usług, jeśli chodzi o opiekę, czy kierowanych do tych naszych 

najmłodszych. No nie może się równać z tamtą bazą ani lokalową, ani ani osobową. Także tu wydaje mi 

się, że tutaj po tej stronie leży problem. Natomiast ja teraz chciałbym poprosić o głos Pana mieszkańca 

z Raszczyc. 

Mieszkaniec Raszczyc - ale temat jest inny. Na sesji grudniowej zadałem pytanie Pani Sylwii Kluger o 

dane dotyczące informacji, które przekazała na sesji październikowej i na tej sesji Pani Radna 

przekazała, iż w 2023 roku Ośrodek Wspierania Rodziny zorganizował Mikołajki dla 360 czy 40 dzieci, 

o te 20 się nie będę kłócił, więc prosiłem o dane. Otrzymałem takie pismo zwraca się z prośbą oczywiście 

przez Przewodniczącego od Pani Sylwii Kluger zwracam się z prośbą o przekazanie niniejszej 
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informacji. Niby dla mnie, której na sesji grudniowej zadał pytanie i tak dalej. Z przykrością informuję, 

że nie mogę potwierdzić informacji o ilości uczestników imprezy mikołajkowej organizowanej przy 

Ośrodku Wspierania Rodziny w 2023 roku, ale potwierdziła to na sesji październikowej, że wie, z uwagi 

na brak dostępu do strony Ośrodka Wspierania Rodziny z powodu jest zablokowania lub archiwizowania 

przez administratora, witryna ta jest nieosiągalna. Na tyle, a nie mam za dużego pojęcia o internecie ani 

o magazynowaniu, ale wiem jedno, że od każdego administratora można by dostać dane, które są 

zarchiwizowane. Czy to w chmurze, czy gdziekolwiek indziej. I nie wiem, czy Pani o takie udostępnienie 

wystąpiła, ale na stronie Ośrodka Wspierania Rodziny pod dniem 6 grudnia,7 grudnia, przepraszam 2023 

roku jest takie oto wystąpienie pani Kierownik Ośrodka. Mam go jak kiedyś profesor Gliński 

przemówienie Kaczyńskiego na Sejmie przez mikrofon puszczał, czy mam, mam tylko powiedzieć, o 

co chodzi? 

Radny G. Dudek - ja myślę, że niech Pan skróci to jak najszybciej. 

Mieszkaniec Raszczyc - no to skrócie, chodzi o to, że pani Kierownik Ośrodka potwierdziła, co 

przekazałem również Pani Kluger, że 190 dzieci otrzymało paczki. 190 a 363 czy 340 to jest prawie o 

80% różnicy zawyżonej. I prosiłbym, żeby te informacje, które Pani przekazuje, były w miarę dokładne 

i w miarę potwierdzone. Nie ma problemu, żeby tą informację uzyskać również z archiwum. Tak mi się 

wydaje. Zgadza się Panie Sekretarzu, można można tę informację otrzymać? Można, tylko trzeba o nią 

wystąpić. Ja rozumiem, że Pani nie chciała czy przykro było Pani to powiedzieć, że Pani rozjechała się 

z prawdą, o tyle procent. To potrafię zrozumieć, ale no wie Pani, każdy może przeholować jeden raz i 

rozumie to. I to by było wszystko, co chciałem dzisiaj powiedzieć. Dziękuję. 

Radny G. Dudek - chce się Pani odnieść, Pani, Pani Radna? Tak, proszę bardzo. 

Radna S. Kluger – Kustoś - chciałam Panu tylko powiedzieć, że faktycznie, strona internetowa, która 

jest prowadzona, która była prowadzona przez Ośrodek Wspierania Rodziny, jest zamknięta i dlatego 

Pan otrzymał taką informację. Ten filmik został włączony na stronach Ośrodka Wspierania Rodziny na 

Facebooku. I faktycznie tam tych danych nie sprawdziłam. Chciałam tylko powiedzieć, że Pani 

Kierownik na tym filmie mówi, że 190 osób, jak chodziło o przygotowanie paczek, więc generalnie. 

Mieszkaniec Raszczyc – otrzymało paczki słyszałem 

Radna S. Kluger – Kustoś - no tak, więc chciałam Panu powiedzieć, więc chciałam Panu powiedzieć, że 

każde te dziecko przyszło jeszcze z jakąś osobą towarzyszącą. Ja sobie jeszcze pozwoliłam sprawdzić, 

czy nam jako radnym można faktycznie pobierać dane tak do woli i pytać o różnego rodzaju interpelacje, 

albo o udzielanie informacji publicznej. I znalazłam taki wyrok Sądu Administracyjnego. I lepiej by 

było, gdyby to Pan wniósł prośbę o udzielenie informacji publicznej podał podstawę prawną do urzędu 

gminy. I oni przejrzą archiwum i sprostują po prostu tą dane. Faktycznie, na filmiku, który mi Pan 

pokazał. 
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Mieszkaniec Raszczyc – gdyby ta informacja wyszła z Urzędu Gminy 

Radna S. Kluger – Kustoś - ale proszę mi nie przeszkadzać, bo tylko Panu powiem. 

Radny G. Dudek - ale Szanowni, Szanowni Państwo, bo. 

Radna S. Kluger – Kustoś - Ja mam prośbę, żeby Pan nie przeszkadzał, tylko dokończę myśl i będzie 

Pan mógł się wypowiedzieć. Faktycznie, na filmie, który Pan mi pokazał przed sesją, przyznałam Panu 

rację, że Kierownik Ośrodka Wspierania Rodziny wypowiada się i mówi o 190 uczestnikach, dla których 

przygotowano paczki i to jest niepodważalne. Czy są w urzędzie gminy listy stanowiące o ilości 

uczestników na Mikołaju, nie mam takiej wiedzy. Może Pan wystąpić o informacje publiczną do Gminy 

Lyski i poprosić o przeszukanie archiwum i przygotowanie dla Pana takiej informacji tylko pod jednym 

warunkiem, że będzie Pan miał podstawę prawną. Ja dziękuję bardzo. 

Mieszkaniec Raszczyc – ja tą informacje mam i przekazałem ją Pani, przekazuje ją tu. Nie mam takiej 

potrzeby. Jeszcze raz mówię, to nie Urząd Gminy przekazał tą informację, nie Pani Wójt, nie Zastępca 

Wójta, nie Pani Kierownik, tylko Pani. I ja prosiłem, Panią tylko o dane. Prosiłem o dane skąd, nie o 

dane, tylko o o stronę skąd Pani to pozyskała. To wszystko dziękuję. 

Radny G. Dudek - dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, ja myślę, że już kończymy ten temat. Jeszcze 

ktoś chyba chce zabrać głos, czy nie? Pan mieszkaniec Lysek. Zapraszam. Proszę, proszę o mikrofon. 

Mieszkaniec Lysek - witam Państwa moje nazwisko Mrozek Karol. Szanowni Radni, Pani Wójt, goście 

chciałem poruszyć problem podstawowy dla każdego człowieka jakim jest prawo własności. Każdy z 

was ma swoją działkę, ma swój numer i może sam. Jest też takie prawo, jak prawo wolności decyzji o 

tym, co na tej swojej działce chce właściciel robić. Otóż uchwałą Rady Gminy z 2016 roku. Fakt, nie 

zabrano mi prawo własności, ale ubezwłasnowolniono mnie w moich działaniach. Dlatego pozbawiono 

mnie wolności decyzji, co ja mogę na tej działce zrobić. Chciałem wybudować dom pasywny. Okazało 

się, że bez powiadomienia bez konsultacji ze mną przeprowadzono drogę KDD05 przez działkę 827 26, 

o czym dowiedziałem się z osób postronnych. Po fakcie 8 lat walczyłem o to żeby, żeby gmina 

zobowiązała się w piśmie, żeby mi z powrotem wrócić, moją wolność decyzji o tej działce co ja tam 

sobie chce zrobić. Dostałem tłumaczenie zresztą co roku z poprzednim kierownictwem, byliśmy co roku 

na spotkaniach i co roku było powiedziane tak. Na przyszły rok. Oczywiście, na pewno to będziesz miał 

załatwione. Do tej pory jestem tej możliwości pozbawiony. Czy Jestem osobą poszkodowaną przez ten 

plan? Oczywiście jak ceny materiałów budowlanych poszły do góry. Dlaczego pozbawia się ludzi 

podstawowych praw na terenie gminy? Chciałem prosić, żebyście Państwo jako Rada Gminy, jako 

członkowie zwrócili mi prawo wolności o decyzji w sprawie mojej działki. Dziękuję. 

Radny G. Dudek - dziękuję bardzo. Czy ktoś chce się odnieść do wypowiedzi tej wypowiedzi? 
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Inspektor P. M. Piecha - to znaczy, jeżeli tylko 2 słowa tutaj, bo ja domyślam się, że Państwo mogą nie 

nie rozumieć, czy nie mieć pełnej świadomości tutaj o tym, o czym Pan Pan przed chwilą mówił także, 

także, jeżeli Pan chce. 

Mieszkaniec Lysek - to jest działka na ulicy Rybnickiej między państwem Ociepką a Appel. Naprzeciw 

jest też dom wybudowany pana Palicy i ta działka, ona z drugiej strony jest ulica Bogunicka, więc akurat 

te działki, które są za tą moją działką. Tam następne te pola, które są chyba też budowlane. Nie wiem, 

kto jest właścicielem tych pól akurat na styku granic tej działki przeprowadzono tą drogę i potem, żeby 

skrócić sobie jakby drogę. Niby warunki społeczne do tego, ale czy ja wiem, jakie to były warunki, żeby 

skrócić sobie tą drogę, to autorytatywnie przez moją działkę nie powiadamiając, nie konsultując 

przeprowadzono drogę i zablokowało mi tą moją inwestycyjną działalność na tej działce przez 8 lat. 

Dziękuję. 

Radny G. Dudek - także dziękuję Panu. Ja chciałem powiedzieć, że Pan był u mnie na dyżurze 

dwukrotnie i no rozmawialiśmy wiele na ten temat z mojej strony mogę jedynie powiedzieć to, że jeżeli 

Pani Wójt zdecyduje o zmianie plan, w planie przestrzennym zagospodarowania dla miejscowości Lysek 

dla akurat tego miejsca, bo nie trzeba opracowywać planu dla całej miejscowości, chociaż taka potrzeba 

według mnie też by istniała. Tym bardziej co Radny Bugdol tutaj mówił o tym, że no czeka nas, że tak 

powiem rewolucja w gospodarce przestrzennej w związku ze zmianą przepisów od 1 stycznia 2026. Ale 

jeżeli taka inicjatywa tutaj będzie po stronie organu wykonawczego. No to my na pewno się nad tym 

pochylimy. Dziękuję bardzo. 

Wójt Gminy Lyski - chciałam dodać, że zmiana do jednego, nawet takiego, to jest ok 20000, dlatego, bo 

rozmawiałam już z Panem, że jeżeli będziemy plan Lysek robić, to weźmiemy pod uwagę tą opcję, że 

tą drogę po prostu stamtąd usuniemy, ale chciałabym to zrobić jednak już plan robiąc całość 

miejscowości ze względu na koszty, bo to do jednego mieszkańca, a całość by koło. Panie Mateuszu 

proszę ile na całą miejscowość może kosztować bo teraz mamy po przetargu na na na te 3. 

Inspektor P. M. Piecha – to znaczy tutaj generalnie rzecz biorąc, zawsze realizacja kompleksowa 

większego obszaru jest generalnie tańsza, niż w stosunkowo tak patrząc na wiadomo zakres chodzi no. 

Teraz w chwili obecnej, te miejscowe plany to były kwoty rzędu 70 paru tysięcy w które za całą 

miejscowość także tutaj jest to kwestia jakby przeanalizowania, no możliwości finansowych i zasadności 

jakby podjęcia decyzji w jaki sposób będziemy realizować tutaj ten wniosek. 

Radny G. Dudek - tak, dziękuję Panu za wypowiedź. Ja ja chciałem, ale niech Pan, niech Pan chwilę 

poczeka, dobrze. Ja chciałem, ja chciałem tylko powiedzieć, że już, no nie wiem, na którejś z komisji. 3 

miesiące temu zwracałam uwagę na to na potrzebę, przed budżetem jeszcze chyba to była komisja 

zwracałem uwagę na potrzebę zmiany właśnie planu przestrzennego. Także dla miejscowości Lyski jest 

to największa miejscowość jest na terenie gminy i wiem, że tutaj mieszkańcy no no wykazują takie chęci 
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i takie potrzeby do do swoich zmian, w tym w tym zakresie. Natomiast mi się wydaje, że myśmy już 

jako Rada Gminy podejmowali swego czasu tak zwane uchwały intencyjne pozwalające, nie wiem, czy 

ta ta uchwała intencyjna, która pozwala na zmianę na rozpoczęcie prac nad planem przestrzennym jest 

chyba ważna, tak? Tak, jest taka, jest taka uchwała dobrze, tylko to chciałem wiedzieć czy jest. Szanowni 

Państwo myślę, że już nie ma pytań wobec czego życzę Państwu wszystkiego dobrego i zamykam sesję 

Rady Gminy Lyski.  

Ad.17. Zakończenie obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski Pan Grzegorz Dudek podziękował wszystkim za przybycie i 

zakończył obrady sesji. 

 

Posiedzenie było nagrywane.  

 


